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Betreft: Impact Verlaging mestproductieplafonds en Introductie productierechten op ons bedrijf.

Geachte heer/mevrouw,

Op 31 mei jl. is de wijziging van de Meststoffen wet in verband met de verlaagde productieplafonds en 
de verhoging van de afroming van fosfaatrechten ter internetconsultatie gegaan. Wij willen bij deze 
consultatie aangeven dat de verhoging van slechts maar een deel is van het probleem oplossen. Voor het 
oplossen van de mestcrisis zijn meedere facetten die van belang zijn. Graag geef ik u middels deze brief 
een concreet beeld van de impact van het verlies van de derogatie en de ontstane mestcrisis op ons 
bedrijf.

* Melkveebedrijf met 150 melkkoeien en bijbehorend jongvee. Deel van het jongvee staat op een andere 
locatie. 3 nog jonge kinderen. Waarvan toch 1 echt wel intresse voor dit mooie vak heeft. Op dit moment 
zetten wij het rond met externe arbeid. (werkgelegenheid ook wel genoemd)

*Wij hebben al jaren contact met akkerbouwers in de buurt om de mest zo goed mogelijk te kunnen 
wegzetten. Maar ook om zo gezond mogelijk voedsel proberen te telen. Waar ook burgers van leven. 

*Elke kuub mest wordt zorgvuldig bekeken waar hij het best tot zijn recht komt. Maar wat ook duidelijk 
zichtbaar is, dat sommige gewassen nu al niet tot zijn recht komen met deze hoeveelheden mest.



*Verder is het totaal niet te begrijpen dat gewoon natuurlijk geproduceerde mest niet zou mogen. Maar 
kunstmest met een bereidingswijze die erg veel vergt van de natuur en transport nodig heeft om op de 
plek van bestemming te komen. Zou dan deels een vervanger zijn.  Terwijl dat uit onderzoeken blijkt dat 
kunstmest veel meer uitspoelt. Maar dan ook blijkt dit een veel duurdere te zijn dan de natuurlijke mest. 
Dit is in onze ogen niet uit te leggen als beter.

*Dan kan wel als advies gegeven worden dat je dan maar een mestkelder of mestbassin moet aanleggen 
op je eigen bedrijf. Omdat ook loonwerkers in de knel komen. Met alle mest die hun klanten hebben. 
Maar daar is de financiële armslag de laatste jaren jammer genoeg niet naar. Mede door de oorzaak dat 
banken weinig tot geen agrariërs meer helpen met een lening. Het is aflossen,aflossen en aflossen. Want 
de toekomst is vanuit de overheid veel te onzeker.

*Elke ondernemer zal het beste voor zijn of haar dieren willen. En zal ook zeker niet laten om te 
innoveren of maatschappelijke verplichtingen aan te gaan. Samen horen we te zorgen voor een land met 
een gezond klimaat in verhouding met een gezond inkomen.

*Dit zal de zoveeltste regel zijn die veel voor ons bedrijf betekend, Wij hebben met hard werken veel 
goed kunnen maken wat in onze ogen al niet klopt. Want als je in een rechtzaak tegen de overheid op 9 
van de 10 punten wint. Maar vervolgens wordt er gezegd in het kader van landsbelang geven wij u toch 
geen gelijk. Dan leven we al in een land dat het eigenlijk niet zo hoog op heeft met recht. Mensen achter 
een bureau verzinnen regels, maar kennen de werkelijkheid niet meer.

*Graag willen wij u uitnodigen om ons bedrijf te bezoeken en de verhalen aan te horen zoals ze op een 
boerenbedrijf beleefd worden. Want het gezinsbedrijf wat men in Den Haag voor ogen heeft, heeft zo 
geen enkele toekomst!!!!! En zal het Nederland waar heel de wereld naar kijkt op agrarisch gebied 
veranderen naar een middenmoter die helemaal niks te innoveren heeft. En zullen de plaatjes uit de 
boeken gaan van de koeien die buiten lopen te grazen. En de melk, en kaas verwerking zal vanuit het 
buitenland gaan komen. 

*Wij moeten met elkaar u en wij zorgen dat de voedselketen die op veel fronten voorop loopt ten 
aanzien van registratie, veiligheid en kwaliteit dat we die kunnen behouden voor Nederland. Zodat ook 
heel veel werk gegarandeerd in Nederland blijft.

Hopende U voldoende te hebben geinformeerd, gaan wij er vanuit dat we antwoord krijgen op deze 
brief. En zouden we het liefst zien dat u ons bedrijf en de gezichten erachter komt ontmoeten.

Met vriendelijke groet,

Gerard, Jolanda

Ilse, Chiel en Manon Berghuis 
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